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§ 1 
Genomgång av närvaro  
Ordförande Ewa Larsson (MP) förklarade sammanträdet öppnat. 
Nämnden ajournerade sig mellan klockan 18:04-19:17 för öppet 
forum med allmänhetens frågestund och dagens tema, 
trafikförvaltningen om utbyggnad av tunnelbanan. Närvaron 
redovisas på sida 1. 
  
I slutet av sammanträdet avtackas Maria Laxvik av ordförande Ewa 
Larsson (MP) för stadsdelsnämnden med anledning av att Maria 
Laxvik avslutar sin tjänst som stadsdelsdirektör i Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning den 1 juni 2022. 
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§ 2 
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering  

Beslut  
1. Vice ordförande Tina Kratz (V) utses att tillsammans med 

ordförande Ewa Larsson (MP) justera dagens protokoll. 
2. Protokollet ska justeras den 30 maj 2022. 
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§ 3 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden fastställer förslaget till dagordning. 
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§ 4 
Meddelande om protokolljustering  
Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 28 april 2022 
justerades den 3 maj 2022. 
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§ 5 
Information från stadsdelsförvaltningen  
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerade om att biologiska 
mångfaldens dag firades den 22 maj i Björkhagen. Under firandet 
lanserade Ewa Larsson (MP) frukt- och bärkartan, exemplar finns 
på förvaltningen. 
  
Avdelningschef Hanna Jakhammer informerade om feriejobb för 
sommaren och meddelade att 965 personer sökte feriejobb i 
stadsdelen. Förvaltningen arbetar på flera sätt med att matcha de 
sökande med arbeten på bästa sätt, bland annat utifrån vad de 
sökande önskat, huruvida de tillhör prioriterade grupper och även en 
strävan om jämn könsfördelning. Bland de sökande var det något 
fler pojkar. Den 23 maj hade 404 ungdomar skrivit kontrakt för 
anställning, varav 217 pojkar och 187 flickor. Förvaltningen 
förväntas även få statsbidrag, och ytterligare 28 ungdomar med en 
högre andel flickor är redo att anställas. 
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§ 6 
Nämndens frågor till förvaltningen  
Monica Lövström (S) ställde en fråga gällande kolloplatser mot 
bakgrund av att det brukar vara fler sökande än de som tilldelas 
plats på kollo. Stadsdelsdirektör Maria Laxvik meddelade att det 
tyvärr inte var någon uppgift hon hade tillgänglig. Maria 
informerade om att kulturförvaltningen håller på att ta över 
hanteringen och fördelningen av kolloplatser från Södermalms 
stadsdelsförvaltning som i dagsläget hanterar denna fråga, och man 
tittar på hur fler platser kan ordnas. Staden har avtal med i princip 
alla kolloarrangörer som finns på marknaden. Ewa Larsson (MP) 
poängterade att det troligt inte handlar om brist på ekonomiska 
medel men att det kan organiseras bättre. Monica Lövström (S) 
meddelade att det kan handla om budget, men att fördelningen 
också sker utifrån kön och ålder vilket kan förklara varför vissa 
barn kan bli utan plats vissa år. 
  
Lukas Romson (S) önskade höra hur feriejobbsplatserna ändrats 
jämfört med perioden före pandemin, om det blivit fler eller färre 
sökande eller platser. Hanna Egeltoft (V) efterfrågade statistik på 
fördelningen av kolloplatser utifrån familjers socioekonomiska 
situation, likaså gällande feriejobben. Maria Laxvik meddelade att 
prioriteringen av feriejobb utgår ifrån flera faktorer, bland annat 
socioekonomi, men att förvaltningen inte för statistik över familjers 
socioekonomiska situationer. Bilden är att förvaltningen lyckas med 
prioriteringen. Avdelningschef Hanna Jakhammer meddelade att år 
2020 hade förvaltningen 49 ungdomar som fick prioriterad 
anställning, år 2021 var siffran 54 och hittills i år har förvaltningen 
godkänt 57 prioriterade anställningar utav 60 sökande. Ökningen 
kan bero på flera faktorer såsom befolkningsökning men också 
subventioneringar och stadsbidrag har bidragit till att de blivit 
fler.  När det gäller fördelningen av kolloplatser återkommer 
förvaltningen med information. 
  
Henrietta Ludwig (C) påpekade att vissa veckor är mer populära än 
andra att söka kolloplatser, och att det därför kan finnas platser kvar 
trots att man fått ett första besked om att platserna var fulltecknade 
just den veckan man sökt, samt att det är viktigt att få fler att söka 
av de som har behov av platser. 
  
Daniel Wiklund Langs, personalrepresentant LO ställde frågan till 
förvaltningen om ungdomarna blir informerade om sina 
arbetsrättsliga rättigheter i samband med kontraktsskrivning för 
feriejobb, särskilt mot bakgrund av att det ofta är första mötet med 
arbetslivet. Maria Laxvik informerade att informationsmöten sker 
där information ges om exempelvis arbetstider och sjukfrånvaro. 
Under pandemin skedde detta via postutskick, men nu är fysiska 
möten åter igång. 
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§ 7 
Tertialrapport 1 2022 för Skarpnäcks stadsdelsnämnd  
SKA 2022/163 
 

Beslut  
1. Tertialrapport 1 2022 med bilagor godkänns och överlämnas 

till kommunstyrelsen och stadens revisorer. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden bidrar till att kommunfullmäktiges tre 
inriktningsmål och målen för verksamheterna kan uppfyllas. 
Förvaltningen bedömer att alla kommunfullmäktiges mål för 
verksamhetsområdena och majoriteten av underliggande nämndmål 
kommer att uppnås helt under året. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  

Särskilt uttalande 
Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  

I tertialrapport 1 för 2022 kan vi notera gulmarkeringen för 
nämndmålet “Skarpnäck är ett tryggt och säkert 
stadsdelsområde” som anses uppfyllas delvis. Vi kommer inte 
argumentera kring markeringen i sig men kan bara konstatera 
det totala misslyckande det innebär för samhället varje gång 
en ung människa bragds om livet i de pågående 
gängkonflikter som just nu härjar i vår stad. Vi har länge 
kunnat utläsa en ökad upplevd otrygghet bland en del av 
stadsdelens unga. Ungefär var femte pojke (19 procent) i 
årskurs två på gymnasiet i Skarpnäck uppger att de har blivit 
rånade under de senaste 12 månaderna. Det är mest i hela 
Stockholms stad, och siffran bland unga i hela staden är 8 
procent. Det enligt Stockholmsenkäten 2020, som kartlägger 
levnadsvanor hos unga. 
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Våra medborgare har fått nog, samlat sig och konkretiserat 
sin ilska, sorg och uppgivenhet i tydliga krav till politiken om 
förändring. Vi instämmer i kraven och har länge lyft 
problemen med den grönblå majoritetens neddragningar såväl 
generellt och i synnerhet neddragningarna för barn, unga och 
det brottsförebyggande arbetet. Skattesänkningar har 
prioriterats medans stadens förskolor, vårdcentraler, 
idrottshallar, skolor, bostäder och centrumfastigheter sålts ut. 
“Satsa på kärnuppdraget” har det hetat men det är bara en 
omskrivning för neddragningar och utförsäljningar.  
  
Medans de grönblå sålt det som säljas kan och dragit ner på 
samhällsservicen så har vi Socialdemokrater genom hela den 
gångna mandatperioden lagt förslag som gått i rakt motsatt 
riktning och skulle inneburit satsningar för stadsdelens 
verksamheter samt stärkt det brottsförebyggande arbetet. Vi 
har bland annat föreslagit att åter bemanna våra parklekar, 
bebygga Peters parklek igen, öka resurserna till 
fritidsgårdarna samt att införa fältassistenter. Flera gånger 
under mandatperioden har de grönblå i Stockholms stadshus 
själva lyft att staden ska ha fältassistenter i samtliga 
stadsdelar. Av någon oklar anledning har ändock Skarpnäck, 
som enda stadsdel, fortsatt stått utan just fältassistenter hela 
mandatperioden. De grönblå säger en sak men levererar något 
helt annat. 
  
Skarpnäck såväl som staden och regionen behöver nya styren 
och vi Socialdemokrater är både redo att axla ansvaret för att 
leda nya, progressiva styren i samtliga parlament samtidigt 
som vi har förslag redo för att stärka välfärden, bryta 
utanförskapen, krossa gängen och klara klimatutmaningarna.  
  
På förskoleområdet kan vi notera vi flera försämringar. Det 
handlar bland annat om att andelen legitimerade förskollärare 
har sjunkit från 37 % i fjol till 34,6 % i år. Barngrupperna 
tycks dessutom växa och ligger nu på 17,1 barn per 
avdelning, jämfört med 13,3 barn per avdelning förra året. 
Även antalet förskolebarn per anställd (årsarbetare) har ökat 
från 5,1 i fjol till 5,2 stycken per anställd i år. Vi tvivlar inte 
på att stadsdelens förskolor har en hög kvalitet i sitt arbete, 
men tror att förskolan skulle kunna bli ännu bättre med bättre 
finansiella förutsättningar som skulle kunna öka lärartätheten 
och minska barngrupperna.   
  
Vi noterar i Tertialrapport 1 för 2022 att antal personal en 
hemtjänsttagare med minst två besök om dagen möter under 
en 14-dagarsperiod tyvärr gått upp igen under 2021. Då vår 
stadsdel, likt hela staden, har många privta utförare i 
hemtjänsten äger inte förvaltningen frågan helt själv och de 
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privata aktörerna måste också öka sina ansträngningar för att 
målsättningen ska nås. 
  
Att den kommunalt drivna äldreomsorgen snabbt ställde om 
och utökade bemanningen för att möta de ökade behoven 
under pandemin är utmärkt. Lärdomarna från pandemin torde 
få till följd att villkoren för de anställda förbättras, 
grundbemanningen ökar och det införs fasta 
bemanningsenheter för att äldreomsorgen ska vara trygg för 
de äldre och en attraktiv arbetsplats. 
  
Arbetet mot osäkra anställningar, okvalificerad personal och 
ofrivillig deltid måste vara fortsatt prioriterat och resurser 
ökas så att personalen har möjlighet att komplettera saknad 
kompetens. Det krävs att politiken ger förvaltningen 
förutsättningar och resurser så att den kan leverera bästa 
möjliga äldreomsorg för samtliga äldre i Skarpnäcks stadsdel. 

  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/163-6 (Godkänd - R 1) Tertialrapport 1 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd 220512 

 SKA 2022/163-5 Bilaga 01 - Blankettset SDN15 (220512) 
 SKA 2022/163-2 Tertialrapport, Bilaga 02 - 

Uppföljningsrapport näringsliv (stadsdelsnämnderna) 
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§ 8 
Rutiner för lex Sarah  
SKA 2022/136 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att godkänna rutiner för 

lex Sarah. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Lex Sarah är dagligt tal för den rapporteringsskyldighet som 
regleras enligt bestämmelserna i Socialtjänstlagen, SOL, och Lagen 
om stöd och service till vissa funktionshindrade, LSS. 
Bestämmelserna tillkom för att säkerställa att missförhållanden och 
risker för missförhållanden rapporteras och åtgärdas systematiskt i 
syfte att utveckla kvaliteten i verksamheten. 
  
Förvaltningen har med utgångspunkt från stadens riktlinjer och 
Socialstyrelsens handbok reviderat befintlig lokal rutin för lex 
Sarah. Föregående revidering gjordes 2018. 
  
Under 2021 har revisionskontoret genomfört granskning avseende 
rapportering enligt lex Sarah. Revisionskontorets granskning visade 
att nämnden behöver säkerställa att uppföljning och åtgärder 
avseende lex Sarah sker enligt nämndens rutin. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/136-2 (Godkänd - R 1) Tjut Rutiner för lex Sarah 
 SKA 2022/136-1 Bilaga tjut 
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§ 9 
Kommande bebyggelse av Skärgårdsskogen  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2022/86 
 

Beslut  
1. Förvaltningens förslag till svar på medborgarförslaget 

godkänns. 
2. Medborgarförslaget sänds till exploateringsnämnden, 

stadsbyggnadsnämnden och Stockholms länsmuseum för 
kännedom. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2022-03-17 anmäldes ett 
medborgarförslag om kommande bebyggelse av Skärgårdsskogen 
med önskemål om att uppmärksamma de fornminnen som finns på 
platsen. Stadsdelsnämnden beslutade att överlämna 
medborgarförslaget till förvaltningen för beredning. 
  
Stadsdelsförvaltningen ställer sig positivt till förslaget om skyltning 
och sittplatser och har kommunicerat det med 
Exploateringskontoret och Stadsbyggnadskontoret som även de är 
positiva. Stadsbyggnadskontoret tar med sig frågan i den fortsatta 
processen inom ramen för det detaljplanearbete som just nu pågår. 
Stadsdelsförvaltningen avser att bevaka frågan i samband med 
samrådet av detaljplanen för kommande bebyggelse av 
Skärgårdsskogen. 
  
Frågan om replik av en medeltida gård är beaktansvärd men blir 
svår att genomföra dels på grund av de höga naturvärden som finns 
i området men också då stadsdelsförvaltningen, liksom övriga 
förvaltningar, har ett budgetuppdrag att effektivisera sitt 
lokalinnehav. I förvaltningens kulturhus på Skarpnäcksfältet finns 
möjlighet för föreningar att hyra lokaler och förvaltningen anser 
därför inte att ytterligare föreningslokaler är påkallade här. 
Stadsdelsförvaltningen samarbetar gärna med Hammarby 
Skarpnäck Hembygdsförening exempelvis gällande Ekudden där 
historiska skyltar ska tas fram. 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/86-3 (Godkänd - R 2) Kommande bebyggelse av 
Skärgårdsskogen 

 736954 Medborgaförslag 
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§ 10 
Installera hörslinga i föreningslokalen i Björkhagen  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2022/52 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på 

medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag har inkommit gällande önskan om en 
hörslinga i föreningslokalen på Björkhagsplan. 
Stadsdelsförvaltningen har utrett olika alternativ angående 
hörslingor . Det finns två alternativ till hörslingor, det ena är en 
portabel hörslinga och det andra är att installera en fast hörslinga i 
golvet alternativt taket. 
  
Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiva till att tillhandhålla någon 
form av hörslinga och fortsätter utredningen och har en dialog med 
föreningen kring medborgarförslaget. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Monica Lövström m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. 
(V) yrkar bifall till Socialdemokraternas och Vänsterpartiets 
gemensamma förslag till beslut.  
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag och Socialdemokraternas 
och Vänsterpartiets gemensamma förslag. Ordförande ställer 
förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag.  
  

Reservation 
Monica Lövström m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Socialdemokraternas och 
Vänsterpartiets gemensamma förslag till beslut enligt följande: 
  

1.     Att förvaltningen uppdras att installera teleslinga i 
föreningslokalen i Björkhagen 
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2.     Att förvaltningen uppdras att utreda möjligheterna att 
installera teleslinga  i övriga mötes- och samlingslokaler som 
används inom äldrevården eller köpa in bärbara teleslingor. 
  
Hörselnedsättning är mycket vanligt bland äldre. Varannan 
person över 75 år har en påtaglig hörselnedsättning. Men 
redan i åldern 65-74 år har en av tre en hörselnedsättning som 
påverkar möjligheterna att hänga med i samtal och ta del av 
vad som sägs i radio och tv. 
  
Teleslingor (hörslingor) är ett enkelt och smart sätt att skapa 
delaktighet. De gör att personer med hörapparater och/eller 
hörselimplantat får betydligt bättre förutsättningar att höra 
vad som sägs, trots bakgrundsljud och långa höravstånd, till 
exempel i mötesrum, föreningslokaler, teatrar, biografer och 
kyrkor. 
  
Teleslingan är ett enkelt och kostnadseffektivt hjälpmedel. 
Det krävs inga tillbehör för användaren och många 
hörapparatanvändare kan lyssna samtidigt. Telespolen är den 
enda standardiserade trådlösa mottagaren som finns hos alla 
hörapparatanvändare. 
  
För hörselskadade är talavståndet avgörande för att kunna 
uppfatta tal bra. Hörapparater och hörselimplantat är bra, men 
räckvidden är begränsad; ibland talar man om 
”hörapparatbubblan”, alltså att lyssna via hörapparatens 
mikrofon fungerar bra på ett avstånd upp till 1,5 meter. Är 
ljudkällan längre bort blir ljudet för svagt och otydligt för den 
som hör dåligt. Dessutom är hörapparatens mikrofon känslig 
och fångar upp alla ljud i lokalen – omgivningsljud som gör 
det svårt att urskilja det vi vill höra. 
  
Men om ljudet från en mikrofon eller annan ljudkälla kopplad 
till teleslinga och sen går vidare direkt till hörapparaten som 
är inställde på t-läget så hörs det bra, även om 
hörapparatanvändaren sitter långt från den som talar – till 
exempel i mötes- eller samlingslokalen.  

  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/52-2 (Godkänd - R 1) Tjut medborgarförslag 
Hörslinga 

 736956 Medborgarförslag 
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§ 11 
Stockholm stads strategi för fritidsbåtslivet  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2022/333) 
SKA 2022/139 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har sänt strategin för fritidsbåtslivet på remiss till 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd. Strategin ska vara ett stöd i den 
långsiktiga planeringen för stadens nämnder och bolag vars uppdrag 
på olika sätt kan påverka förutsättningarna för båtlivet. Det finns 
inga befintliga hamnanläggningar eller båtklubbar för motorbåtar 
inom Skarpnäcks stadsdelsområde. Flertalet av de sjöar som helt 
eller delvis är belägna inom stadsdelsområdet – Flatensjön samt 
delar av Ältasjön och Drevviken – tillhör Flatens naturreservat, där 
det är förbjudet att framföra motorbåt. Förvaltningen bedömer 
därför att det inte finns några platser inom stadsdelsområdet där det 
skulle vara aktuellt att anlägga nya båtklubbar eller 
hamnanläggningar. Mot denna bakgrund har förvaltningen inga 
synpunkter på eller erinran mot förslaget. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/139-2 Remissvar Stockholm stads strategi för 
fritidsbåtslivet 

 SKA 2022/139-1 Remiss Stockholm stads strategi för 
fritidsbåtslivet, KS 2022/333 

 SKA 2022/139-1.1 Stockholm stads strategi för 
fritidsbåtslivet 

 SKA 2022/139-1.2 Bilaga - Strategi for fritidsbatlivet 
 SKA 2022/139-1.3 Stockholm stads strategi för 

fritidsbåtslivet 
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§ 12 
Flyktingmottagande med anledning av 
händelseutvecklingen i Ukraina  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2022/383) 
SKA 2022/155 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har mottagit en remiss från kommunstyrelsen där 
förvaltningen ombeds yttra sig om Flyktingmottagande med 
anledning av händelseutvecklingen i Ukraina. 
  
Rysslands invasion av Ukraina har medfört att en relativt stor del av 
den ukrainska befolkningen har varit tvungna att lämna sitt land och 
befinner sig nu på flykt. Migrationsverket har lämnat en prognos 
med olika scenarier gällande hur stort landets mottagande av 
flyktingar kommer att bli som spänner mellan 76 000 och 212 000 
innan sommaren. Spannet mellan de olika scenarierna visar på 
svårigheten i att förutse vad händelseutvecklingen kommer att 
medföra vilket betonar vikten av att de av stadens verksamheter 
som kommer bli berörda följer utvecklingen och står beredda men 
redan nu också ges förutsättningar för ett förstärkt arbete. 
  
Stockholms stad kommer med anledning av Rysslands invasion av 
Ukraina ställas inför en rad olika utmaningar inom ett flertal av de 
verksamhetsområden som innefattas av det kommunala ansvaret. 
Dessa utmaningar medför att stadens verksamheter på kort tid kan 
komma att behöva förstärkas. De verksamhetsområden som särskilt 
berörs i ärendet är förskola, skola, arbetsmarknad samt socialtjänst. 
Ärendet avser tydliggöra stadens inriktning samt föreslå 
förstärkningar som gör att staden har stabil grund för mottagande av 
flyktingar. 
  
Stadsledningskontoret redogör i ärendet för en bedömning av de 
behov som kan komma att uppstå inom de särskilda 
verksamhetsområdena samt de ekonomiska konsekvenser som det 
kan medföra. Stadsledningskontoret föreslår vissa specificerade 
ekonomiska tillskott samt att samtliga nämnder uppmanas att följa 
extraordinära kostnader till följd av mottagandet för att kunna ta del 
av eventuella ersättningar från staten samt att i stadens kommande 
större uppföljningsärenden ansöka hos kommunfullmäktige om 
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kompensation. De förstärkningar som föreslås kommer att medföra 
ökade kostnader för respektive verksamhet. 
  
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget och anser att stadens 
inriktning för mottagande av flyktingar med anledning av 
invasionen av Ukraina tydliggör vilka utmaningar som staden kan 
komma att ställas inför samt vilka förstärkningar som behöver göras 
för att staden ska ha en stabil grund för mottagande av flyktingar. 
Förvaltningen framför synpunkter och förslag rörande de särskilt 
berörda verksamhetsområdena som faller inom nämndens 
ansvarsområden samt de ekonomiska konsekvenserna. Bland annat 
ser förvaltningen att stadsdelsnämnden för närvarande kan hantera 
mottagande av barn inom förskola samt anvisningar av 
ensamkommande barn inom ramen för ordinarie uppdrag. 
  
Förvaltningen bedömer att det finns ett antal verksamheter som kan 
behöva förstärkas och som därigenom också medför ökade 
kostnader. Mottagning av ensamkommande barn och unga, lokaler, 
öppen förskola, fritidsverksamhet och lovaktiviteter är exempel på 
sådana verksamheter. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/155-2 (Godkänd - R 1) Remiss av 
Flyktingmottagande med anledning av händelseutvecklingen 
i Ukraina 

 SKA 2022/155-1 Remiss Följebrev Flyktingmottagande med 
anledning av händelseutvecklingen i Ukraina, KS 2022/383 

 SKA 2022/155-1.1 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2022/383 Tjänsteutlåtande 
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§ 13 
Inkomna medborgarförslag enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar inkomna medborgarförslag 

med följande diarienummer till förvaltningen för 
handläggning: 

  
  
 
SKA 2022/162 
SKA 2022/175 
SKA 2022/188 
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§ 14 
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
remisser m.m. enligt lista  
SKA 2022/17 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de 

åtgärder som kan föranledas av de inkomna skrivelserna, 
remisserna m.m. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/17-8 Skrivelselista 2022-05-24 § 14 
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§ 15 
Skrivelser från nämndens råd enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger pensionärsrådets protokoll från 

2022-05-19 till handlingarna. 
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§ 16 
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningsgruppens protokoll 

från 2022-05-17 till handlingarna. 
 

Sida 25 (30)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2022 
 

2022-05-24 

§ 17 
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut med 

följande diarienummer till handlingarna: 
 
SKA 2022/22 
SKA 2022/173 
SKA 2022/181 
SKA 2022/182 
SKA 2022/183 
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§ 18 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  
Inga skrivelser har inkommit. 
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§ 19 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/145 
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§ 20 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/21 
 
 
 

Sida 29 (30)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2022 
 

2022-05-24 

§ 21 
Borttagen på grund av sekretess  
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